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Naujienų agentūrų pranešimai ir straipsniai interneto puslapiuose 
 

Jungtiniame Baltijos Asamblėjos komitetų posėdyje – dėmesys turizmo klausimams 

2015-05-18. Gegužės 21–22 dienomis Jurbarke Seimo delegacija Baltijos Asamblėjoje 

(BA) rengia jungtinį BA Ekonomikos, energetikos ir inovacijų, Švietimo, mokslo ir kultūros bei 

Socialinės gerovės komitetų posėdį „Baltijos valstybių turizmo regiono kūrimas – investicija į 

rytdieną“. Posėdis vyks viešbučio „Best Baltic Panemunės pilis“ Didžiojoje konferencijų salėje. 

Pradžia – 9 val. 

BA Ekonomikos, energetikos ir inovacijų komiteto pirmininkas Bronius Pauža sako, kad 

posėdyje pagrindinis dėmesys bus skirtas ilgalaikei Baltijos valstybių turizmo strategijai aptarti. 

Politiko nuomone, tarptautinis bendradarbiavimas turizmo srityje yra labai svarbus visoms 

Baltijos jūros regiono šalims ir ypač – Lietuvai, Latvijai ir Estijai: „Bendras mūsų regiono 

turizmas itin svarbus ne tik visam regionui, bet ir kiekvienai valstybei atskirai. Esu įsitikinęs, kad 

turizmo pramonė yra vienas tų sektorių, kuriame mūsų valstybėms reikia aktyvios politikos ir 

bendradarbiavimo, nes būtent turizmas skatina šalių ekonomikos plėtrą ir padeda kurti naujas 

darbo vietas. Be abejo, kiekviena šalis stengiasi ir ateityje stengsis pritraukti kuo daugiau turistų, 

tačiau tai daryti mums sektųsi dar geriau, jeigu kartu kurtume bendrus turizmo produktus. 

Pasaulyje Baltijos valstybės vis dar suvokiamos kaip viena erdvė“, – pabrėžia B. Pauža. 

Renginyje dalyvaus Seimo delegacijos BA nariai Artūras Skardžius, Linas Balsys, B. 

Pauža, Valerijus Simulikas, Irena Šiaulienė ir Jolita Vaickienė. Į posėdį taip pat atvyksta Baltijos 

valstybių parlamentų nariai, turizmo ekspertai, Lietuvos Ūkio ministerijos specialistai, svečiai iš 

Gruzijos, Ukrainos, Azerbaidžiano ir Moldovos Parlamentinės Asamblėjos. 

http://www.lrs.lt/intl/ba2015.show?theme=1485&lang=1&doc=7007 

 

Šį informacinį pranešimą taip pat publikavo:  

http://www.lrs.lt/intl/ba2015.show?theme=1485&lang=1&doc=7007
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Naujienų agentūra ELTA šį straipsnį publikavo 2015-05-18 bei 2015-05-21 

 

http://www.tourism.lt/lt/naujienos/jurbarke-baltijos-asamblejos-komitetai-diskutuos-apie-

turizma- 

 

Gegužės 21-22 dienomis Jurbarke Seimo delegacija Baltijos Asamblėjoje (BA) rengia 

jungtinį BA Ekonomikos, energetikos ir inovacijų, Švietimo, mokslo ir kultūros bei Socialinės 

gerovės komitetų posėdį "Baltijos valstybių turizmo regiono kūrimas - investicija į rytdieną". 

Posėdis vyks viešbučio "Best Baltic Panemunės pilis" Didžiojoje konferencijų salėje. 

http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/stai_kas_siandien__geguzes_21aja

_atsitiks6/,print.1 

 

Jurbarke renkasi jungtinio Baltijos Asamblėjos komitetų posėdžio dalyviai 

2015-05-21. Gegužės 21–22 dienomis Jurbarke Seimo delegacija Baltijos Asamblėjoje 

(BA) rengia jungtinį BA Ekonomikos, energetikos ir inovacijų, Švietimo, mokslo ir kultūros bei 

Socialinės gerovės komitetų posėdį „Baltijos valstybių turizmo regiono kūrimas – investicija į 

rytdieną“. Posėdis vyks viešbučio „Best Baltic Panemunės pilis“ Didžiojoje konferencijų salėje. 

Pradžia – 9 val. 

BA Ekonomikos, energetikos ir inovacijų komiteto pirmininkas Bronius Pauža pabrėžia, 

kad posėdyje pagrindinis dėmesys bus skirtas ilgalaikei Baltijos valstybių turizmo strategijai 

aptarti. Politiko nuomone, tarptautinis bendradarbiavimas turizmo srityje yra labai svarbus 

visoms Baltijos jūros regiono šalims, nes „turizmo pramonė yra vienas tų sektorių, kuriame mūsų 

valstybėms reikia aktyvios politikos ir bendradarbiavimo, nes būtent turizmas skatina šalių 

ekonomikos plėtrą ir padeda kurti naujas darbo vietas. Be abejo, kiekviena šalis stengiasi ir 

ateityje stengsis pritraukti kuo daugiau turistų, tačiau tai daryti mums sektųsi dar geriau, jeigu 

kartu kurtume bendrus turizmo produktus“. 

Renginio dalyvius pasveikins Seimo Ekonomikos komiteto pirmininko pavaduotojas 

Artūras Skardžius, Jurbarko rajono savivaldybės meras Skirmatas Mockevičius. Pranešimus 

pristatys Estijos Rygikogo Ekonomikos reikalų komiteto pirmininko pavaduotojas Michailas 

Korbas (Mihhail Korb), Ukrainos delegacijos GUAM PA (Gruzijos, Ukrainos, Azerbaidžano ir 

Moldovos Parlamentine Asamblėja) vadovo pavaduotojas Ivanas Krulko (Ivan Krulko), Lietuvos 

Ūkio ministerijos Turizmo politikos skyriaus vyriausioji specialistė Lidija Bajarūnienė, 

Valstybinio turizmo departamento prie Ūkio ministerijos direktorė Jurgita Kazlauskienė, 

ekspertai ir verslo atstovai iš Lietuvos, Latvijos ir Estijos. 

Renginyje dalyvauja Seimo delegacijos BA nariai Artūras Skardžius, Linas Balsys, B. 

Pauža, Valerijus Simulikas, Irena Šiaulienė ir Jolita Vaickienė. 

http://www.lrs.lt/intl/ba2015.show?theme=1485&lang=1&doc=7024 

 

BA komitetai: „Didesnis Baltijos valstybių vyriausybių, verslininkų ir asociacijų 

bendradarbiavimas leis greičiau pasinaudoti turizmo pramonės teikiamomis galimybėmis“ 

2015-05-22. Jurbarke prasidėjo jungtinis Baltijos Asamblėjos (BA) Ekonomikos, 

energetikos ir inovacijų, Švietimo, mokslo ir kultūros bei Socialinės gerovės komitetų posėdis 

„Baltijos valstybių turizmo regiono kūrimas – investicija į rytdieną“. 

Renginio dalyvius pasveikinęs Jurbarko rajono savivaldybės meras Skirmantas 

Mockevičius papasakojo apie Jurbarko rajoną ir jo perspektyvas turizmo srityje. Kaip sektiną 

turizmo sektoriaus vystymo pavyzdį jis pateikė „atgaivintą“, šiuo metu dar restauruojamą 

Panemunės pilį, kurioje ir vyksta BA komitetų posėdis. „Tokiu keliu ir turi eiti Lietuva“, – sakė 

S. Mockevičius. 

Kreipdamasis į posėdžio dalyvius BA Ekonomikos, energetikos ir inovacijų komiteto 

pirmininkas Bronius Pauža trumpai apžvelgė XIII amžių menančią Jurbarko istoriją ir pagrindinį 

http://www.tourism.lt/lt/naujienos/jurbarke-baltijos-asamblejos-komitetai-diskutuos-apie-turizma-
http://www.tourism.lt/lt/naujienos/jurbarke-baltijos-asamblejos-komitetai-diskutuos-apie-turizma-
http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/stai_kas_siandien__geguzes_21aja_atsitiks6/,print.1
http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/stai_kas_siandien__geguzes_21aja_atsitiks6/,print.1
http://www.lrs.lt/intl/ba2015.show?theme=1485&lang=1&doc=7024
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dėmesį skyrė Baltijos jūros valstybių bendradarbiavimo klausimams. B. Pauža pabrėžė, kad šios 

dienos BA komitetų susitikimas yra anksčiau pradėto darbo tęsinys. Politikas priminė, kad 2013 

m. BA paragino nacionalines vyriausybes parengti bendrą ilgalaikę Baltijos valstybių turizmo 

strategiją 2014–2020 m., kaip regioninės specializacijos ir bendradarbiavimo turizmo srityje 

pagrindą. Tų pačių metų spalio 11 d. BA konferencijos metu buvo pasirašytas Susitarimo 

memorandumas tarp Lietuvos medicinos turizmo klasterio, Lietuvos kurortų asociacijos, Latvijos 

sveikatos turizmo klasterio, Latvijos kurortų asociacijos ir Estijos sveikatos turizmo klasterio. 

Pasak BA komiteto pirmininko, jungtinio posėdžio metu bus siekiama išsiaiškinti, kaip vyskta 

šių ir kitų dokumentų įgyvendinimas, kaip būtų galima geriau reklamuoti Baltijos regioną, kokie 

yra veiksmingo Baltijos valstybių bendradarbiavimo turizmo srityje pagrindiniai iššūkiai. 

http://www.lrs.lt/intl/ba2015.show?theme=1485&lang=1&doc=7026 

 

Šis straipsnis taip pat publikuojamas:  

http://pranesimai.elta.lt/news/public_view/104268  

 

http://manokrastas.lt/straipsnis/bendradarbiavimas-leis-greiciau-pasinaudoti-turizmo-pramones-

teikiamomis-galimybemis  

 

http://www.jurbarkas.lt/index.php?278115003  

 

BA komitetai: „Būtina sukurti patrauklų ir efektyvų Baltijos valstybių turizmo regioną“ 

2015-05-22. Jurbarke vyksta jungtinis Baltijos Asamblėjos (BA) Ekonomikos, 

energetikos ir inovacijų, Švietimo, mokslo ir kultūros bei Socialinės gerovės komitetų posėdis 

„Baltijos valstybių turizmo regiono kūrimas – investicija į rytdieną“. Pagrindinis pranešėjų 

dėmesys – ilgalaikei Baltijos valstybių turizmo strategijai aptarti. 

Lietuvos ūkio ministerijos atstovė Lidija Bajarūnienė, pasidžiaugusi, kad Lietuva 

vienintelė iš Baltijos šalių yra Jungtinių Tautų Pasaulio turizmo organizacijos narė, BA komitetų 

nariams pristatė Lietuvos turizmo plėtros 2014–2020 metų programą, kurioje nustatyti 

pagrindiniai turizmo plėtros tikslai, uždaviniai ir prioritetai. Pasak L. Bajarūnienės, programa 

parengta siekiant, kad turizmas, kaip viena iš ūkio šakų prisidėtų didinant gyventojų pajamas, 

kuriant naujas verslo nišas ir pritraukiant privačių investicijų, didinant šalies bendrąjį vidaus 

produktą, taip pat sprendžiant regionų ekonominės ir socialinės raidos klausimus. Strateginis 

programos tikslas – didinti Lietuvos turizmo sektoriaus konkurencingumą. Kiti tikslai – gerinti 

turizmo infrastruktūros plėtrą ir paslaugų kokybę, Lietuvos, kaip turistinės šalies, žinomumą ir 

jos įvaizdį, mažinti turizmo paslaugų sezoniškumą. 

Pranešėja atkreipė dėmesį, kad tarp programos uždavinių akcentuojamas 

bendradarbiavimas su šalimis kaimynėmis, įgyvendinant bendrus tarptautinius turizmo 

rinkodaros projektus. Pabrėžiama bendradarbiavimo su Baltijos jūros regiono šalimis, ypač 

Latvija ir Estija, svarba, siekiant efektyviau pristatyti pasauliui Lietuvą, kaip Baltijos turizmo 

regioną. 

L. Bajarūnienė taip pat atkreipė dėmesį į Lietuvos turizmo sektoriaus iššūkius. Ji išskyrė  

šalies pasiekiamumo, žinomumo klausimus, taip pat sezoniškumą, verslumą, infrastruktūrą, 

bendradarbiavimą ir skaitmeninimą. Panašią problematiką vėliau įvardijo ir kitų šalių pranešėjai. 

Valstybinio turizmo departamento prie Lietuvos ūkio ministerijos direktorė Jurgita 

Kazlauskienė sakė, kad šiuo metu Baltijos valstybės bendradarbiaudamos atlieka tam tikras 

bendras veiklas: kasmet organizuoja tarptautinį verslo forumą „Baltic Connecting“ (2015 m. 

rudenį vyks Vilniuje), skirtą užsienio turizmo atstovams pristatyti Baltijos šalių turizmo 

galimybes; organizuojami bendri turai kelionių organizatoriams ir žurnalistams iš tolimųjų rinkų 

(Japonija, Kinija, Jungtinės Amerikos Valstijos); bendradarbiaujama organizuojant ar 

dalyvaujant tarptautinėse parodose, renginiuose ir kt. 

http://www.lrs.lt/intl/ba2015.show?theme=1485&lang=1&doc=7026
http://pranesimai.elta.lt/news/public_view/104268
http://manokrastas.lt/straipsnis/bendradarbiavimas-leis-greiciau-pasinaudoti-turizmo-pramones-teikiamomis-galimybemis
http://manokrastas.lt/straipsnis/bendradarbiavimas-leis-greiciau-pasinaudoti-turizmo-pramones-teikiamomis-galimybemis
http://www.jurbarkas.lt/index.php?278115003
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Kalbėdama apie turizmo sektoriaus bendradarbiavimo problemas, pranešėja įvardijo 

finansavimo klausimus, viešųjų pirkimų procedūras. Pasak jos, 2009–2014 m. Lietuvos, Latvijos 

ir Estijos turizmo finansavimas rėmėsi Europos Sąjungos lėšomis. Tačiau bendrus projektus ne 

visuomet pavykdavo įgyvendinti dėl skirtingų reikalavimų viešųjų pirkimų procedūroms. J. 

Kazlauskienės teigimu, dėl šios priežasties 2014–2015 m neįvyko „Didysis Baltijos žygis“ (dėl 

ypač griežtų Lietuvos viešųjų pirkimų procedūrų). 

Be finansavimo problemų, pabrėžė J. Kazlauskienė, kartais yra sudėtinga bendradarbiauti 

dėl konkurencijos tarp Baltijos šalių. Bendrų susitikimų metu šis klausimas nuolat 

analizuojamas, bandant nustatyti, kokios rinkodarinės priemonės būtų pačios veiksmingiausios. 

Akivaizdu, kad pritraukti tolimųjų ir tolimesnių rinkų turistų dėmesį yra daug efektyviau 

pristatant visą Baltijos šalių regioną, o ne atskiras šalis, akcentavo pranešėja. J. Kazlauskienė 

informavo, kad 2015 m. plane numatoma sukurti bendrą Baltijos šalis pristatančią informaciją 

kiekvienos iš valstybių nacionalinėse internetino svetainėse, pristatant Baltijos šalis, kaip 

vieningą kryptį turistams. Komunikaciją socialiniuose tinkluose kol kas numatyta vykdyti 

atskirai. 

Kalbėdamas apie turizmą Estijoje, Estijos Rygikogo Ekonomikos reikalų komiteto 

pirmininko pavaduotojas Michailas Korbas (Mihhail Korb) atkreipė dėmesį į dabartinę 

geopolitinę padėtį, agresyvią Rusijos užsienio politiką ir šiame kontekste, kaip ir Lietuvoje, 

pastebimai sumažėjusį turistų iš Rusijos skaičių. Politiko nuomone, tokia situacija susiklostė ne 

tik dėl pablogėjusios geopolitinės, bet ir dėl prastėjančios finansinės padėties. 

M. Korbas taip pat pasidžiaugė, kad vis daugiau Latvijos ir Lietuvos turistų „atranda“ 

Estiją, tačiau, parlamentaro žodžiais, šis skaičius galėtų būti didesnis. Jo nuomone, situaciją labai 

pagerintų greitkelio Via Baltica pritaikymas pasauliniams automobilių kelių standartams. 

Seimo narys Linas Balsys, kalbėdamas apie Baltijos šalių bendradarbiavimą, akcentavo 

įstatymų leidybos ir pardavimų, marketingo svarbą. Jis pabrėžė, kad būtina pagal galimybes 

suvienodinti šalių teisės aktus, reglamentuojančius turizmą, mokesčius, viešuosius pirkimus. Jo 

nuomone, turizmą skatintų mokestinės lengvatos viešbučiams, restoranams, kaimo turizmui. 

Diskusijoje dalyvavusi Seimo narė Irena Šiaulienė taip pat pabrėžė, kad būtų labai aktualu 

harmonizuoti Lietuvos, Latvijos ir Estijos teisės aktus, mokestines lengvatas. Seimo nariai 

paragino atsakingas institucijas rūpintis, kad būtų skatinamas vietinis turizmas ir, kad būtų 

kuriama daugiau bendrų turizmo produktų, skirtų visoms trims šalims. 

Remdamiesi šios dienos pranešimais ir diskusija, Baltijos valstybių parlamentarai 

parengs rekomendacijas Baltijos valstybių parlamentams ir vyriausybėms dėl būtinų veiksmų. 

http://www.lrs.lt/intl/ba2015.show?theme=1485&lang=1&doc=7026 

 

Šis straipsnis taip pat publikuojamas:  

Naujienų agentūra ELTA šį straipsnį publikavo 2015-05-22 

 

http://www.jurbarkas.lt/index.php?278115003 

 

http://www.regionunaujienos.lt/ba-komitetai-butina-sukurti-patrauklu-ir-efektyvu-baltijos-

valstybiu-turizmo-regiona/  

 

I.Šiaulienės įspūdžiai iš Baltijos Asamblėjos posėdžio Jurbarke 

Gegužės 21-22 d. Jurbarko rajone, viešbučio “Best Balticum Panemunės pilis” Didžiojoje 

konferencijų salėje įvyko Baltijos Asamblėjos Ekonomikos, energetikos ir inovacijų, Švietimo, 

mokslo ir kultūros bei Socialinės gerovės komitetų posėdis, kuriame buvo aptarta ilgalaikė 

Baltijos valstybių turizmo strategija. Baltijos Asamblėjoje dalyvavo Seimo Socialdemokratų 

frakcijos seniūnė Irena Šiaulienė. 

Baltijos šalys seniai bendradarbiauja šioje srityje: organizuoja bendrus projektus, vykdo 

bendrą turizmo rinkodaros veiklą, pristato Baltijos šalis kaip vieningą turizmo kryptį, skatina 

http://www.lrs.lt/intl/ba2015.show?theme=1485&lang=1&doc=7026
http://www.jurbarkas.lt/index.php?278115003
http://www.regionunaujienos.lt/ba-komitetai-butina-sukurti-patrauklu-ir-efektyvu-baltijos-valstybiu-turizmo-regiona/
http://www.regionunaujienos.lt/ba-komitetai-butina-sukurti-patrauklu-ir-efektyvu-baltijos-valstybiu-turizmo-regiona/
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vietinius turistus aktyviau keliauti po visas tris šalis. Tam yra įkurtas Jungtinis turizmo 

komitetas. Kasmet rengiamas tarptautinis verslo forumas, “Balticum Connecting” paeiliui 

vienoje iš trijų sostinių. Dirbama tolimosiose rinkose – Japonijoje, Kinijoje, Indijoje, JAV. 

Kuriamos bendros prezentacijos. Tačiau kyla sunkumų dėl turizmo bendros rinkodaros 

finansavimo iš valstybės biudžeto lėšų, dėl tarpusavio konkurencijos. 

 Parlamentarai akcentavo, kad sektoriaus plėtrai labai svarbu valstybių mokesčių politika, 

kad ji būtų harmoninga, labai nesiskirtų. Pvz., PVM mokestis viešbučių ir apgyvendinimo 

sektoriuje. Savo pasisakyme I. Šiaulienė akcentavo, kad reikėtų išlaikyti mažesnį PVM 

apgyvendinimo sektoriuje, kad būtų galima išvengti sezoniškumo turizme, geriau plėtoti 

konferencinį turizmą, skatinti jaunimo turizmą. Tam reikia pvz., dviračių maršrutų pristatymo 

visose Baltijos šalyse, taip pat pigių apgyvendinimo paslaugų. Šio sektoriaus sėkmė taip pat labai 

priklauso nuo žmogiškojo faktoriaus – kaip pristatomas maršrutas, kaip sugebame sudominti, 

akcentuoti savitumą, o keliaujant ir lankantis kaimyninėse Baltijos šalyse yra daug įdomių 

maršrutų. Turime ir Lietuvoje teminių maršrutų, tik dabar prikeliamą dvarų kultūrą, temines 

ekskursijas – sūrio, alaus, duonos kelius, keramikos, dviračių, šokolado ir įvairiausių kitokių 

muziejų. 

Trijų Baltijos Asamblėjos komitetų posėdis surengtas Panemunės pilyje neatsitiktinai. 

Stengėmės kaimynams pristatyti Panemunės maršrutą, pilis, kaip jos renovuojamos ir 

prikeliamos naujam gyvenimui, pritaikomos aktyviam turizmui. 

http://www.lsdpklaipeda.lt/i-siaulienes-ispudziai-is-baltijos-asamblejos-posedzio-jurbarke/ 

 

Informacija LRT televizijos laidose 

 

Jungtinis Baltijos Asamblėjos Ekonomikos, energetikos ir inovacijų, Švietimo, mokslo ir 

kultūros bei Socialinės gerovės komitetų posėdis, vykęs 2015 m. gegužės 21–22 d. nesulaukė 

televizijos kanalų dėmesio. Neparodytas nei vienas reportažas šia tema. 

Peržiūrėti TV kanalai: LRT, LRT Kultūra, TV3, LNK, Lietuvos Ryto TV, BTV, Info TV. 

Peržiūrėtos laidos: Panorama, Žinios, Reporteris, Šiandien, Infodiena, Labas rytas Lietuva, Laba 

diena Lietuva. 

 

Informacija LRT radijo laidose 

 

Jungtinis Baltijos Asamblėjos Ekonomikos, energetikos ir inovacijų, Švietimo, mokslo ir 

kultūros bei Socialinės gerovės komitetų posėdis, vykęs 2015 m. gegužės 21–22 d. nesulaukė 

radijo kanalų dėmesio. Neparodytas nei vienas reportažas šia tema. 

Išklausyti radijo kanalai: LRT radijas, Žinių radijas. 

Peržiūrėtos laidos: Žinios, Aktualijų studija. 

 

 

 

Parengė Bendrosios informacijos skyrius, tel. 6189 

http://www.lsdpklaipeda.lt/i-siaulienes-ispudziai-is-baltijos-asamblejos-posedzio-jurbarke/

